

«РИ» № 1/2015

Тема номера: Детство. Отрочество. Юность

Theme of the issue: Childhood. Boyhood. Youth

*Екатерина Савинова*

### **Письма Альберта Бенуа внуку**

Альберт Николаевич Бенуа (1852–1936) – достойный представитель великой художественной династии, замечательный мастер акварельной живописи очень скромно представлен в справочниках и энциклопедиях. На склоне лет он оказался в эмиграции. Письма, отправленные А.Н. Бенуа в 1920-е годы из Парижа, в Ленинград любимому внуку Коле, позволяют увидеть события драматического периода жизни художника и узнать неизвестные факты о семье его младшего сына Николая-Карла Бенуа. Письма найдены в отделе рукописей Российской национальной библиотеки, публикуются впервые.

*Ekaterina Savinova*

### **Albert Benua's Letters to his Grandson**

Albert Benua (1852–1936), one the members of the remarkable artistic family and talented watercolorist is very modestly represented in reference books and encyclopedias. Late in life, he found himself in emigration in France. His letters from Paris in the 1920s to his favorite grandson Kolya, who lived in Leningrad, reveal the events of the dramatic period in the artist's life and unknown facts about the family of his younger son, Nikolai-Karl Benua. The letters, discovered in the Department of Manuscripts at the National Library of Russia, are being published for the first time.